

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本

页] [关闭]

论文

不考虑磁层顶磁重联的全球三维MHD模型

郭九苓, 王继业, 刘振兴

1 北京大学现代教育技术中心, 北京 100871 2 中国科学院空间科学与应用研究中心, 北京 100080 3 中央民族大学物理与电子工程系, 北京 100081

摘要: 本文介绍了一个新的磁层全球三维MHD模型, 该模型可通过把IMF和地球磁场分开处理的方法“关闭”磁层顶的磁重联, 从而可直观地显示不同IMF条件下磁层顶的IMF与地磁场的反平行区域, 即磁重联最可能发生的地方, 结果表明, IMF<sub>Bx</sub>分量对磁层顶磁重联有重要影响。由于可关闭磁重联, 该模型还可有效地研究有无磁重联时, 太阳风对磁层位形(如晨-昏不对称性)、粒子输运等重要问题的影响, 有助于揭示磁层物理现象的基本特性。

关键词: 磁层 MHD模拟 磁重联 行星际磁场

No Magnetic Reconnection at the Magnetopause: A New 3-D MHD Simulation Model

GUO Jiu-Ling, WANG Ji-Ye LIU Zhen-Xing

(1 Modern Education Technology Center, Peking University, Beijing 100871, China; 2 Center for Space Science and Applied Research, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100080, China; 3 Department of Physics and Electronics Engineering, Central University o

Abstract: We have developed a new 3D MHD magnetosphere simulation model. One of the main features of this model is that it can

- 扩展功能
- 本文信息
- Supporting info
- PDF(448KB)
- [HTML全文]
- 参考文献
- [PDF]
- 参考文献
- 服务与反馈
- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息
- 本文关键词相关文章
- 磁层 MHD模拟 磁重联 行星际磁场
- 本文作者相关文章
- 郭九苓
- 王继业
- 刘振兴
- PubMed
- Article by

Article by

Article by

"close" the magnetic reconnection on the magnetopause by a method of dealing with IMF and the dipole magnetic field separately. By introducing the anti-parallel theory, this method can show the possible reconnection sites on the magnetopause distinctly like the gas-dynamic model. The results show that the IMF X component also has important influence on the magnetic reconnection on the magnetopause like the other two components. We suggest that this model may be helpful to the study of solar wind-magnetosphere interaction from a different point of shutting